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El pla de remodelació i embe-
lliment dels eixos comercials 
d’Andorra la Vella s’ha impul-
sat amb una visió integral de la 
parròquia, afavorint l’activitat 
de tots els barris i amb l’objectiu 
de fer circular els visitants pels 
diferents carrers. 

Comú i comerciants van des-
tacar ahir el treball conjunt que 
estan fent perquè sigui una re-
alitat. Una tasca iniciada fa me-
sos, va destacar la presidenta de 
l’Associació de Comerciants de 
Meritxell, Sònia Yebra, que va 
celebrar que per primer cop es 
treballi en un mateix sentit. Una 
opinió compartida per la resta 
d’entitats, que van assenyalar la 
importància que “en un moment 
de crisi es vagi tots junts” i que 
zones com Prada Ramon o el 
centre històric, que semblaven 
fins ara “deixades de la mà de 
déu”, estan incloses en el pla.

Tot i que la remodelació, en 
general, aposta per la creació de 
voravies amples i un sol carril 
per al trànsit rodat, es preveu 
que en una segona etapa es pu-
guin fer proves per convertir les 
avingudes en espai per a via-
nants en trams i hores concretes. 
Tal com va indicar Yebra, el pro-
jecte “no descarta res però tot ha 

d’anar al seu ritme i s’han de les 
coses ben fetes”.

La previsió és que en breu 
es pugui publicar el plec de ba-
ses del concurs d’idees i a finals 
d’estiu una part de l’actuació ja 
podria ser executada. En una pri-
mera fase es prioritzarà l’avingu-
da Meritxell i posteriorment serà 
el torn del centre històric i Prada 
Ramon. Tot això per convertir 
els carrers comercials en un es-
pai agradable per comprar.

Per impulsar la modificació, 
la Taula de Mobilitat ja ha apro-
vat establir un sol carril de circu-
lació a Meritxell (en sentit sud) 
del carrer de la Unió a  la Creu 
Grossa, així com el doble sentit 
al carrer Valira. El Comú també 

ha demanat que el pont de la 
Rotonda torni a ser d’accés rodat 
per donar continuïtat a la circu-
lació de l’eix sense possibilitat de 
girs a l’esquerra. A Prada Ramon 
es preveu afavorir les entrades, 
retirant els vehicles aparcats a la 
cruïlla de Riberaygua amb Me-
ritxell, i eixamplar la voravia. 

El finançament de la remo-
delació tindrà l’aportació dels 
privats però també del Comú. 
El projecte global puja a 4,5 mi-
lions, un cost que no es pot assu-
mir i per això caldrà anar ”a mí-
nims i utilitzar recursos propis 
del Comú”, va dir la cònsol ma-
jor, Rosa Ferrer. També per po-
tenciar l’entrada a la parròquia 
i reduir la sinistralitat, el Comú 
ha demanat modificar la rotonda 
de la Margineda, fent-ne una de 
20 metres. Allà es proposa fer un 
pas subterrani que uneixi el pont 
de la Margineda i el pont Vell i 
senyalitzar els monuments.

Quant a la pacificació de Car-
lemany, el president de l’associ-
ació del centre històric, Miquel 
Canturri, va dir que “no ens fa 
cap por”. Ferrer va lamentar les 
formes de la parròquia veïna i 
va recordar que Antoni Martí es 
va queixar l’any 2006 d’haver es-
tat menystingut quan la capital 
va tallar Meritxell sense infor-
mar-lo. 

Aposta per una remodelació 
global de les zones comercials
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El conseller socialdemòcrata al 
Comú d’Encamp, Joan Sans, va 
entrar ahir una pregunta escri-
ta a la corporació per sol·licitar 
l’àudio que es va enregistrar de 
la sessió de consell de comú del 
passat 4 d’octubre. 

Aquesta petició deriva del fet 
que en l’última sessió la majoria 
comunal va votar en contra d’in-
corporar les esmenes de l’oposi-
ció a l’acta de la sessió anterior. 
El conseller socialdemòcrata va 
demanar llavors per què s’ha-
via procedit a una “mutilació” 
d’algunes intervencions quan 
aquella “era l’única via que tenia 
l’oposició per deixar constància 
escrita del control de l’acció de 
govern”. Alhora, va apel·lar a 

l’ordinació de modificació del 
reglament d’organització i fun-
cionament dels comuns, que ga-
ranteix el dret que els consellers 
puguin demanar constància en 
acta de les opinions expressades, 
dret que, segons Sans, “es va 
vulnerar”.

La motivació per entrar 
aquesta pregunta respon, segons 
el Partit Socialdemòcrata, a la 
“voluntat de garantir la màxima 
transparència que confereix l’or-
dinació als ciutadans”.

La petició, adreçada al cònsol 
major, haurà de ser resolta en un 
termini raonable d’acord amb la 
petició formulada, que, com a 
màxim, és de dos mesos, segons 
l’ordinació de modificació del 
reglament d’organització i funci-
onament dels comuns. 

Sans demana l’àudio de 
la sessió del 4 d’octubre
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Conferència a 
L’Espai

Emmarcat en el cicle Enve-
lliment saludable, destinat a 
tractar diversos aspectes dels 
hàbits de salut més recoma-
nables per a la gent gran, la 
neuropsicòloga Sandra Na-
varro oferirà la conferència 
¿Com madura el meu cervell? 
¿Què puc fer perquè envelleixi 
de manera saludable?. L’acte, 
organitzat per la Fundació 
Crèdit Andorrà i adreçat a la 
gent gran, tindrà lloc a L’Es-
pai avui de deu del matí a 
dotze del migdia. Les perso-
nes interessades s’hi poden  
inscriure a la mateixa seu de 
L’Espai. La sessió analitzarà 
com funciona el cervell a me-
sura que la persona es fa gran 
i les fórmules perquè enve-
lleixi de manera saludable. 

agències

Un moment de la presentació del pla.




